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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Lezsák Sándor
az Országgyű lés elnökének feladatait ellátó alelnöke részére

	

Írásbeli kérdé s

Helyben

Tisztelt Alelnök Úr!

A Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani
Dr. Réthelyi Miklós, nemzeti erőforrás miniszter úrhoz

„Élmény Együtt? — avagy miként működik a nagycsaládosoknak szóló üdülési pályázat? ”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

A Magyar Nemzeti Üdülési Alapítvány által meghirdetett szociális üdülési programok közül a
nagycsaládosoknak szóló pályázattal kapcsolatban érdeklődöm.
A pályázati feltételek alapján azt lehetett tudni, hogy az „Élmény Együtt” elnevezés ű programra a z
jelentkezhet, akinek van munkája, és a családban az egy főre jutó jövedelem százezer forint alat t
van, valamint három vagy több gyermeket nevel . A támogatás összege a kiírás szerint a pályáz ó
szülő (munkavállaló) részére 40 ezer forint, a gyermekeknek pedig 20 ezer forint. Pontosabban
ilyen értékben biztosítanak üdülési szolgáltatást . Ehhez azonban nem elég a pályázás, a
jövedelemigazolás, hanem még önrész is kell . Ez a szülő esetében 10 ezer forint továbbá
gyermekenként 5 ezer forint .
Meglepő módon a másik szülő nem jogosult támogatásra. Ezek szerint azt gondolják a pályáza t
kiírói „Élmény Együtt” programnak, hogy a szülők egyike elmegy a gyerekeivel üdülni, míg a
másik szülő meg otthon marad, vagy fizesse ki, ahogy tudja?

A pályázati lehetőség egy háromgyermekes család számára azt jelenti, hogy 25 ezer forint
befizetése révén juthat 100 ezer forinthoz a család, tehát 75 ezer forintot „nyer” . Kérdés, hogy az
így megkapott 100 ezer forintból egy 5 tagú család miként, mennyi időre és milyen körülmények
közé tud elmenni bárhova nyaralni ?

Egy pályázó esete kapcsán az is világossá vált, hogy meglehetősen nehezen megy az ügyintézés a
pályázattal kapcsolatban . Az érintett család megkapta ugyan a támogatást, de azt csak egy adott
üdülőben tudja „kihasználni” . Sajnos az, hogy mennyibe kerül és pontosan miként tudják igényb e
venni a támogatást, egyel őre nem derült ki számukra. Egyébként a honlapon elérhető listán szereplő
üdülőknél semmilyen árra vonatkozó információ nincsen . Nem világos, hogy miért nem lehet a
támogatást bármely magyarországi üdül őhelyen elkölteni, hiszen - még ha minden, a listán szereplő
szálláshelyet is figyelembe veszünk - meglehetősen szűkre van szabva az elfogadóhelyek köre .

Az Erzsébet-program honlapja szerint „az Erzsébet-utalvány forgalmazásából várható eredmén y
kizárólag közfeladat ellátására fordítható . Ez a közjó az Erzsébet-program, amely a szociális



üdültetés és étkeztetés új rendszere" . Érdekes, hogy miként lehetett már nyertese február elején a
pályázatoknak, miközben pályázni január 16 . és február 29 . között lehetett . Ráadásul a pályázati
nyertesek közül négy érintettről arcképes ismertetőt csatoltak a februárban kiadott Erzsébet-
utalványokat tartalmazó borítékokban . Sőt, azóta is minden alkalommal küldik a kormányzati
propagandaanyagot a munkavállalóknak.

Meglehetősen cinikus megoldásnak tartom, hogy a kormány tervei szerint a gyermekes családok, a
munkanélküliek, a rászorulók pénzéből nyert „haszonból” segíti nagyjából ugyanezen réteg tagjait
- miközben persze a kormányhoz közeli, utalványt elfogadó cégek majd jelent ős haszonra tesznek
szert - és ezt úgy állítja be, mint a közjó érdekében tett feladat ellátását . Hiszen a tervek szerint a
családi pótlékot, illetve szociális támogatásokat Erzsébet-utalvány formájában fogják majd
kifizetni . A jutalékokból származó bevételt pedig arra használják fel, hogy ugyanezen embereke t
adott feltételek esetén adott üdülők igénybevételében támogassák .

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat:

- Mit tesz ön annak érdekében, hogy a Magyar Nemzeti Üdülési Alapítvány által kiírt
pályázatok lehetővé tegyék a nagycsaládosok közös nyaralását, hogy az együttlét számukra i s
élmény legyen?

- Mit tesz Ön annak érdekében, hogy a Magyar Nemzeti Üdülési Alapítvány által kiír t
pályázatokon elnyert támogatásokhoz zökken őmentesen hozzájussanak az érintettek?

- Milyen módon tervezik megváltoztatni az Erzsébet-program feltételeit, hogy az miné l
többféle üdülést biztosítson a rászoruló családok számára ?

- Miért a rászorulók, a munkanélküliek és a gyermekes családok juttatásaiból kívánják
támogatni a rászorulók, a munkanélküliek és a gyermekes családok üdültetését ?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2012 . április .l!

ssterházy Attila
(MSZP )

országgyűlési képviselő
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